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فـــــرارو

نگـــــره
آیت ا... ناصری درگذشت

آیت ا... شیخ محمد ناصری از علمای اخلاق 
و اساتید حوزه علمیه اصفهان دارفانی را وداع 
گفت. متن اطلاعیه دفتر آیت ا... ناصری به 
شرح ذیل است: بسمه تعالی، انا لله و انا الیه 
راجعون بدینوسیله ارتحال عالم ربانی حضرت 
آیت ا... ناصری قدس سره را به اطلاع عموم 
مومنین و علاقه مندان می رسانیم و از خداوند 
متعال علو درجات ایشان را خواستاریم. برنامه 
تشییع و مراسمات متعاقبا اعلام خواهد شد. 

  نگاهی به زندگی نامه مرحوم آیت ا... 
ناصری دولت آبادی

.. حاج شیخ محمد ناصری دولت  . آیت ا
آبادی در سال ۱۳۰۹ هجری شمسی در شهر 
دولت آباد برخوار واقع در ۱۰ کیلومتری شهر 
اصفهان در خانواده ای مذهبی چشم به جهان 
گشود. پدر ایشان حجت الاسلام والمسلمین 
حاج شیخ محمد باقر ناصری نام داشت که 
خود در شمار عالمان آن دوران بود. بعد از 
مهاجرت پدر به نجف اشرف، آیت ا... ناصری 
تحصیل را در همان نوجوانی آغاز کرد. این 
دوران با حضور در مکتبخانه ای در دولت 
آباد آغاز و بعد از یکی دو سال با ورود به حوزه 
علمیه اصفهان و تحصیل علوم ادبی رایج در 
آن حوزه ادامه یافت. در این دوران که ایشان 
هنوز در دوران نوجوانی به سر می بردند و در 
سن ۱4 سالگی به همراه پدر و خانواده به نجف 
اشرف کوچ می کنند و به ادامه تحصیل در 
نجف اشرف می پردازند. ایشان در این دوران 
بخشی از علوم ادبی، حاشیه ملا عبداله بر متن 
منطقی تفتازانی و قسمتی از شرح لمعه را نزد 
مرحوم آیت ا... مدرس افغانی فرا می گیرد. 
کفایه را از محضر آیت ا... حاج شیخ محمد 
حسین دهاقانی و برای دومین مرتبه باز در 
محضر آیت ا... شیخ صدر را بادکوبه ای، خارج 
مکاسب صلاه آیات را از محضر آیت ا... سید 
عبدالهادی شیرازی و خارج بیع و خیارات را 
از محضر امام خمینی )ره( استفاده می کند 
گذاشته از این در شماری دیگر از دروسی 
همچون بحث خارج کتاب الحج آیت ا... سید 
محمود شاهرودی نیز شرکت و یک دوره 
کامل اصول الفقه از محضر آیت ا... العظمی 
حاج سید ابوالقاسم خوئی فرا می گیرد. حوزه 
علمیه حضرت ولی عصر، حوزه علمیه صاحب 
الزمان، حوزه علمیه نرجس خاتون و موسسه 
تحقیقات نجوم اسلامی و موسسه دارالهدی 
قم و بنیاد علمی – فرهنگی هاد تحت اشراف 
آیت ا... ناصری اداره می شد. آیت ا... ناصری پس 
از طی یک دوره  بیماری  امروز )4 شهریورماه 
۱4۰۱( در سن ۹۲ سالگی دار فانی را وداع 

گفت. 
  پیام های تسلیت 

درگذشت  پیامی  در  رئیس جمهور 
. ناصری را تسلیت گفت. متن پیام  . . آیت ا
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی 
به شرح زیر است: درگذشت عالم وارسته 
.. محمدعلی ناصری، استاد  . حضرت آیت ا
اخلاق و مدرس حوزه های علمیه موجب تالم 
و تاثر خاطر شد. این روحانی پارسا و شیفته 
و دلباخته  امام زمان)عج(، با حضور فعال و 
موثر در حوزه های علمیه و چندین مرکز 
دینی و فرهنگی، سالیان متمادی از عمر 
شریف خود را در مسیر ترویج معارف اسلامی 
و به خصوص تبیین ارزش های والای فرهنگ 
انتظار ولی عصر)عج( سپری کرد. نقش ایشان 
در دفاع از آرمان های انقلاب اسلامی و امام 
راحل و رهبری معظم انقلاب در تمام مقاطع 
حساس کشور نیز تحسین برانگیز است و نقطه  
امید دلدادگان به نظام و انقلاب در گروه های 
مختلف مردم به ویژه در استان انقلابی و شهید 
پرور اصفهان به حساب می آمد. ایشان در کنار 
تلاش های علمی فراوان، تربیت شاگردان 
فرهیخته و اخلاق مدار، در انجام فعالیت های 
خیرخواهانه از جمله ایجاد مراکز بهداشتی 
و درمانی نیز مشارکت جدی داشت و آثار 
ماندگاری از خود برجا گذاشت. اینجانب 
مصیبت وارده را به حوزه های علمیه، مردم 
اصفهان،  شهیدپرور  استان  ولایتمدار 
شاگردان، علاقه مندان و خانواده محترم آن 
مرحوم تسلیت می گویم و از درگاه خداوند 
برای ایشان، رحمت واسعه و همنشینی 
با صالحان و برای بازماندگان معزز صبر و 
شکیبایی مسالت دارم. رئیس قوه قضائیه 
.. ناصری را  . هم در پیامی درگذشت آیت ا
تسلیت گفت.  در بخشی از پیام حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای  آمده است: خبر 
رحلت عالم ربانی آیت ا... ناصری موجب اندوه 
و تأسف فراوان شد. عمر پر برکت این روحانی 
پرهیزکار و پاک نهاد و این معلّم اخلاق، سرشار 
و مشحون از مجاهدت در تربیت نفوس مؤمن و 
معرفت جو بود. بی تردید فقدان این شخصیت 
برجسته برای تلامیذ و مستفیدان محضر 
پرفیض او ثلمه ای بزرگ است. محمدمهدی 
اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی 
درگذشت آیت ا... محمدعلی ناصری، مجتهد 
و استاد اخلاق پیامی صادر کرد. در بخشی از 
پیام تسلیت آقای اسماعیلی آمده است: این 
استاد برجسته  حوزه های علمیه که سال ها 
افتخار مصاحبت در محضرشان را داشتم با 
حضور موثر، پرمهر و چشمگیر خود در شهر 
اصفهان به ویژه مسجد کمرزرین و حوزه 
علمیه حضرت ولی عصر ارواحنا فداه، یکی از 
مأمن ها و منابع کسب فیض برای مردم شریف 
این شهر و دیار به حساب می آمدند و شیفتگان 
ایشان در سراسر کشور نیز در این مصیبت، 

داغدار و محزون خواهند بود. 

آرمان ملی – مطهره شفیعی: بالاخره زنان توانستند به طور 
رسمی از سکوهای ورزشگاه آزادی شاهد مسابقه فوتبال میان 
استقلال و مس کرمان باشند. روز پنجشنبه زنان علاقه مند به 
فوتبال باشگاهی توانستند با خرید بلیت راهی ورزشگاه شوند و در 
این مورد مشخص، بازی تیم محبوبشان یعنی استقلال را از نزدیک 
تماشا کنند. گفته شد که ۲ هزار بلیت برای زنان در نظر گرفته شده 
و جماران نوشت: » بلیت بخش زنان در ورزشگاه آزادی برای دیدار 
استقلال و مس در بازار سیاه تا دو میلیون تومان هم قیمت گذاشته 
شده است.« سیدحسین حسینی دروازه بان و کاپیتان استقلال که 
اولین بازیکن آبی ها بود برای گرم کردن وارد زمین چمن شد، به 
سمت جایگاه بانوان هوادار استقلال رفت و به آنها ادای احترام کرد 

و خوشامد گفت. 
   زیرساخت هایی که درست شد

 در دولت های مختلف زنان از حضور در ورزشگاه منع می شدند 
که یک دلیل مشترک داشت: » آماده نبودن زیرساخت ها« اما  انسیه 
خزعلی، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری پیش از بازی 
روز پنجشنبه گفت: »برای حضور زنان در استادیوم آزادی برای 
تماشای رقابت های لیگ برتر فوتبال تلاش شده تا زیرساخت ها 
آماده و بازی خوب و سالمی برگزار شود.« در میان مشخص نشد 

چه زیرساخت هایی آماده شده که در دولت های قبل آماده نبود! 
  یک بام و دوهوای اصولگرایان

اصولگرایان در مواجهه با حضور زنان در ورزشگاه هم رفتار 
متفاوت دارند. تا پیش از دولت  سیزدهم که مخالف این حضور 
بودند اما پس از آن و زمانی که حضور زنان در ورزشگاه جدی شد، 
رفتار متفاوتی پیش گرفتند. رسانه های این جریان که تمایلی به 
مخالفت علنی با دولت  نداشتند، به اصلاح طلبان هجمه بردند مانند 
جهان نیوز که نوشت: » آیا دغدغه دختران جوان کشورمان، رفتن 
به ورزشگاه برای تماشای بازی مردان است!؟ این اولویت چندم 
دختران جوان ماست!؟ جریان اصلاح طلب برای رسیدگی به زنان 

سرپرست خانوار که بخش مهمی از آنان جوان هستند، چقدر پیگیر 
بوده است!؟ برای تهیه جهیزیه دختران جوان کشورمان چطور؟« 
از سوی دیگر شیوا قاسمی پور نماینده مریوان و عضو فراکسیون 
زنان مجلس یازدهم در گفت وگو با »تابناک« گفت: بحث حضور 
زنان و خانواده ها در ورزشگاه ها اتفاق خوبی است که در بین اعضای 
فراکسیون زنان مجلس یازدهم در مورد آن بحث و بررسی شده 
است و حتی برخی از اعضای این فراکسیون هم در ورزشگاه ها 
حضور یافته اند، چون نظر ما این است که از این اتفاق استقبال 
کنیم. ۱۱ خرداد سینا کلهر، معاون فرهنگی و توسعه ورزش 
همگانی وزیر ورزش و جوانان به چالش های پیش روی حضور زنان 
در ورزشگاه پرداخته و صراحتا اعلام کرده است که حضور زنان در 
ورزشگاه حتی در شهر هایی مانند مشهد هم پذیرفته شده و مانعی 
وجود ندارد و وعده داده است که این موضوع به زودی حل می شود. 

  روایت زنان و دولت های مختلف 
دولت اصلاحات زمانی بر سر کار آمدند، فضای کشور آنگونه 
آماده مهیای حضور زنان در ورزشگاه نبود. اگر چه شعار آزادی 
مدنی بیش از دولت های بعدی سر داده شد اما موانع چندین برابر 
دولت های بعد بود و مخالفت ها با دولت اصلاحات و خاتمی چنان 
بود که حضور زنان در ورزشگاه در مخیله آگاهان نمی گنجید. 
بسیاری با طرح موضوع حضور زنان در ورزشگاه یاد دولت 
احمدی نژاد افتادند که در آغاز سال ۱۳۸۵ با ارسال نامه ای به 
رئیس سازمان تربیت بدنی بر »ضرورت اختصاص جایگاه ویژه ای 
برای بانوان« تأکید کرد، اما باوجود همسویی سیاسی احمدی نژاد و 
اصولگرایان، انتقادهای تند و پرتعداد اصولگرایان و حتی روحانیون 
حامی احمدی نژاد، روانه رئیس جمهور شد و او ناچار به عقب نشینی 
شد. در زمان ریاست جمهوری حسن روحانی تنها خواست زنان 
برای ورود به ورزشگاه نبود بلکه برخی نهادها هم به ایران برای 
صدور مجوز ورود زنان به ورزشگاه برای تماشای فوتبال فشار 
وارد کردند. اسفند سال ۹۶ رئیس فدراسیون جهانی فوتبال، پس 

از سفر به تهران اعلام کرد که رئیس جمهور ایران، به او قول داده 
که با لغو ممنوعیت کنونی، زنان ایرانی »به زودی« اجازه ورود 
به ورزشگاه ها را پیدا کنند. البته اینفانتینو به جزئیات این وعده 
اشاره ای نکرد. خبرآنلاین درباره فضای آن روزها نوشت: »در همه 
این سال ها، مسئولان ورزش کشور مدام وعده ایجاد بستر مناسب 
برای ورود زنان و حل این دغدغه ها را داده اند اما در عمل اتفاقی 
را پیش نبردند. درحالی که مسعود سلطانی فر در طول رقابت 
انتخاباتی سال ۹۶ اعلام کرد به عنوان یک مطالبه مردمی، ورود 
زنان به ورزشگاه ها در آینده ای نزدیک حل می شود، این چالش 
همچنان پابرجاست. به طوری که نمایش حضور زنان در ورزشگاه 
در روز بازی پرسپولیس با کاشیما در فینال لیگ قهرمانان آسیا 
هم دیگر برای فیفا باورپذیر نیست و این بار اینفانتینو با ادبیاتی 
تهدیدآمیز اعلام کرده در شهریورماه یا زنان به استادیوم می آیند 
و بازی تیم ملی را بدون محدودیت از نزدیک می بینند یا ایران قید 
میزبانی در کشورش را باید بزند! اتفاقی غریب برای فوتبال ایران 
در دل فشارهای سیاسی خارجی به کشورمان و تحریم هایی که 
سبب شده فوتبال مان طلب هایش را هم نتواند بگیرد، حالا با خطر 
محرومیت خانگی روبه رو شده است.« مردان روحانی هم مجبور 
شدند در پس این فشارها عقب نشینی کنند چنانکه شهریور ۹۸ 
محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهور تأکید کرد: »با فضای 
فعلی که طرفداران تیم ها علیه یکدیگر فحش می دهند و درگیری 
وجود دارد حضور زنان در ورزشگاه به مصلحت نیست« دیگر 
اعضای دولت را واعظی هم نظر نبودند چنانکه سلطانی فر وزیر 
وقت ورزش نیز در موضع گیری بینابین گفت: توانایی تأمین امنیت 
حضور تماشاگران زن در استادیوم ها را داریم. با رعایت ملاحظات 
فرهنگی و شرعی، با حضور بانوان در استادیوم های ورزشی موافق 
هستیم. نهایتاً، روز پنج شنبه ۱۸ مهر ۹۸ عده ای از زنان ایرانی برای 
اولین بار، رسماً، به عنوان تماشاگر زن فوتبال به استادیوم آزادی در 

تهران راه یافتند تا بازی ایران و کامبوج را از نزدیک تماشا کنند.
  چطور مخالفان تبدیل به موافق شدند

با آغاز دولت رئیسی بار دیگر مطالبه حضور زنان در ورزشگاه 
مطرح شد به ویژه اینکه باز هم فشار فیفا بر ایران بود. اما سخنان 
رئیسی در زمان انتخابات ریاست جمهوری کمی سبب دلسردی شد. 
او گفته بود: » برخی می گفتند خانم ها برای دیدن مسابقات آقایان 
به ورزشگاه بروند؛ اما آیا این مشکلی را از خود خانم ها حل می کند؟ 
پس ورزش خانم ها و سهم آنان از بازار کار چه می شود؟ در همین 
ایام کرونا خیلی از خانم ها در منزل آموزش آشپزی می دهند و از 
این مسیر تولید محتوا می کنند؛ اما سود اقتصادی آن را افراد دیگر 
می برند که این مساله باید اصلاح شود.« ۳ بهمن سال گذشته آیت ا... 
علم الهدی هم اینگونه مخالفت خود با حضور زنان در ورزشگاه را 
اعلام کرد: » مسئولان فوتبال بیایند در ورزشگاه ها مکان هایی 
را مخصوص بانوان فراهم کنند که صیانت داشته باشند. زنان را 
باید صیات کرد چه مانعی دارد از ورزشگاه فوتبال را ببیند. اینکه 
می گویند فیفا مجبور کرده است زنان باید تماشای بازی فوتبال 
شرکت کنند؛ شیطنت های افراد بی دین و ضد انقلاب خارج نشین 
است که فیفا را تحریک کردند وگرنه فیفا به این کارها کار نداشت« 
اکنون شرایطی پیش آمده که سخنی از مخالفت نیست و این سوال 

مطرح است که آیا در بازی بعدی هم زنان حضور دارند؟

 »آرمان ملی« تحولات پیرامون توافق هسته ای را بررسی می کند

یک گــام تا احیای برجـــام
    حسین امیرعبداللهیان:  در حال بررسی پاسخ طرف آمریکایی هستیم

آرمان ملی-  حمید شجاعی: » توافق در راه است، این 
گزاره را می توان در میان صحبت ها و اظهار نظرات کارشناسان، 
تحلیلگران و حتی برخی مقامات کشورها نیز دید. به همین جهت 
است که شاید بتوان گفت ماراتن مذاکرات احیای برجام در وین 
بالاخره پس از ماه ها به نتیجه خواهد رسید. هر چند که در این 
میان شاهد فعل و انفعالاتی هستیم که شاید بتواند در رسیدن 
به توافق تاثیر گذار ظاهر شود، اما آنچه مسلم است گویا دیگر 
راه برگشتی برای طرفین وجود ندارد و همه طرف ها رو به جلو 
در حال پیش روی هستند. حتی خود آمریکایی ها نیز می دانند 
که صرفا با احیای برجام می توانند به برخی مشکلات فائق بیایند. 
مسائلی همچون انتخابات حساس کنگره که بایدن و دموکرات ها 
برای داشتن دست بالا حتما در عرصه سیاست خارجی موفقیتی 
حاصل کنند و چه موفقیتی بهتر از توافق با ایران. این در حالی 
است که همزمان تندروهای جمهوری خواه و لابی صهیونیستی 
در تلاشند تا به هر نحوی که شده اجازه ندهند این اتفاق رخ دهد، 
اما گویا پاسخ بایدن به ایران آب پاکی را به روی دستان آنها ریخته 
و صهیونیست ها مطمئن هستند که آمریکا با ایران توافق خواهند 

کرد و به برجام باز خواهد گشت.. در همین راستا »ناصر کنعانی« 
سخنگوی وزارت امور خارجه از دریافت پاسخ دولت آمریکا به 
 نظرات جمهوری اسلامی ایران برای حل و فصل موضوعات 
باقی مانده در مذاکرات رفع تحریم، از طریق هماهنگ کننده 
اروپایی گفت وگوها خبر داد و اعلام کرد: بررسی دقیق نظرات 
طرف آمریکایی آغاز شده و جمهوری اسلامی ایران پس از تکمیل 
بررسی ها، نظرات خود در این رابطه را به هماهنگ کننده اعلام 
خواهد کرد.« پس از آن بود که معاون سخنگوی امور خارجه آمریکا 
در خصوص پاسخ آمریکا بیان کرد: »ما همچنان فکر می کنیم 
که بازگشتی دوجانبه به پایبندی به توافق، نه تنها در راستای 
منافع ملی آمریکاست، بلکه قدمی مهم برای خاورمیانه محسوب 
می شود.« لذا به نظر می رسد انعطاف لازمی که برای رسیدن به 
توافق مدنظر طرفین بوده تا حدی حاصل شده و حال باید ببینیم 
که ایران ظرف چه مدتی بررسی های خود را نسبت به پاسخ آمریکا 
انجام خواهد داد؛ اما آنچه مشخص است می توان امیدوار بود که 
توافق با حضور وزرای خارجه در هفته جاری یا هفته  پس از آن در 

وین منعقد گردد. 

   پاسخ به یک ادعا
پاسخ آمریکا به بررسی های ایران طی روزهای گذشته نقل همه 
محافل خبری بوده و رسانه های داخلی و خارجی از ظن خود نسبت 
به جزئیات این پاسخ واکنش نشان دادند. چنانکه خبرنگار فرانس ۲4 
در تهران از رد ۳ خواسته برجامی ایران از سوی کاخ سفید و شبکه 
العربیه نیز از انتشار این پاسخ خبر داد. با این حال یک منبع آگاه این 
ادعای العربیه را تکذیب کرد.  سیدمحمد مرندی مشاور رسانه ای 
تیم مذاکره کننده هسته ای جمهوری اسلامی ایران نیز در واکنش 
به این مساله گفت:» این ادعای العربیه کاملا غلط است. ایران تازه 
بررسی پاسخ را آغاز کرده است و بعدا هماهنگ کننده را در جریان 
جزئیات قرار خواهد داد«. وی در توییتی نوشت: »حال نمی توانم 
وارد جزئیات شوم ولی این ایده که پاسخ قاطعانه از سوی آمریکا آمده 
اشتباه است.« قدر مسلم طرفین یکسری نرمش هایی را نشان داده اند 
که تا این جای کار رسیده اند و به نظر می رسد که سایر موضوعات نیز 
با مقداری انعطاف پذیری حل و فصل شده و توافق به دست خواهد 
آمد. برخی کارشناسان بر این عقیده اند که نسخه جدید برجام بسیار 
متفاوت از نسخه اصلی خواهد بود. نسخه دو برجام با نسخه یک بسیار 
متفاوت است. نسخه یک توسط یک دولت معتدل اجرا می شد که 
در مجموع به سمت اقتصاد جهانی و بازسازی روابط با غرب گرایش 
داشت و برجام جدید،  در فضای بسیار متفاوتی قرار خواهد گرفت 
زیرا ایران در واقع توجه خود را از غرب به سمت شرق معطوف 
می کند. بنابراین به یک توافق متفاوت نیاز دارد. البته باید به این نکته 
نیز توجه داشت که طرفین هنوز دغدغه  های حل نشده و مشخص 
خود را دارند و خاصه ایران هنوز مسائل حل نشده  پادمانی دارد که 

باید تا پیش از آغاز نشست فصلی شورای حکام حل و فصل شود. 
   روی مسائل باقی مانده پادمانی بسیار جدی هستیم 

وزیر امور خارجه کشورمان اظهار داشت: ما روی مسائل باقی 
مانده پادمانی بسیار جدی هستیم و به هیچ وجه حاضر نیستیم 
برخی از اتهامات بی اساس آژانس بین المللی انرژی اتمی باقی 
مانده باشد و هر زمان بخواهند ادعاهای برخاسته با هماهنگی 
رژیم صهیونسیتی را تکرار کنند. حسین امیر عبداللهیان گفت: روز 
چهارشنبه پاسخ طرف آمریکایی به پیشنهادات مکتوب خودمان 
را از طریق هماهنگ کننده اتحادیه اروپا دریافت کردیم و در حال 
بررسی این موضوع هستیم و در برخی از موضوعات باید تاکید 
بیشتر می شد. رئیس دستگاه دیپلماسی افزود: طرف آمریکایی باید 
جدی باشد تا بتوانیم به مرحله نهایی مذاکرات نزدیک بشویم. علم 

و فناوری در سایر موضوعات در نوک قله قرار بگیریم. 
   واکنش اروپا

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا عنوان کرد که پاسخ آمریکا 
به خواسته های ایران در رابطه با توافق بر سر احیای برجام بسیار 
معقول است.  جوزپ بورل، پاسخ روز چهارشنبه آمریکا به مواضع 
ایران در رابطه با متن پیشنهادی اروپا بر سر احیای برجام را »بسیار 
معقول« خواند. میخائیل اولیانوف، نماینده روسیه در سازمان های 
بین المللی واقع در وین نیز در توییتی نوشت: پیشنهاد هر 
پیش نویس جدید باعث طولانی تر شدت مذاکرات وین بر سر برجام 
می شود. این ممکن است مایه تاسف باشد اما شرکت کنندگان 
حق دارند که مطابق با رویه های معمول در دیپلماسی چندجانبه 

خواستار تغییراتی در متن شوند. ما باید صبور باشیم. 

محسن رضایی: 
نیازمند »قیام سومی« هستیم 

محسن رضایی، معاون اقتصادی ریاست جمهوری شامگاه 
پنجشنبه در نشست فعالان بانکی و اقتصادی، اظهار کرد: 
نظام بانکی حتما باید درست شود البته این کار مغایر با 
قیمت گذاری است. وی، کلید اصلی اصلاحات در توجه 
به بخش  خصوصی و حضور مردم در صحنه است و باید 
تدابیر لازم برای مشارکت بخش خصوصی به صورت ویژه 
و گسترده اتخاذ شود چراکه این کار مکمل همه اصلاحات 
است. رضایی اضافه کرد: در حال حاضر با جنگ اقتصادی 
روبه رو هستیم و صنعتگران و کارآفرینان نقش بزرگی در 
پیروزی و موفقیت کشور در این جنگ دارند. رضایی بیان 
داشت: وضعیت اقتصادی ایران از دو مشکل اساسی از جمله 
انحراف و عقب ماندگی رنج می برد؛ در واقع ریل گذاری که در 
اقتصاد ایران شده ریل گذاری غلطی بوده و محصولش هم 
این است که منابع نفت، گاز، آب، معدن و محیط زیست به 
دلیل استفاده غلط از منابع و بهره وری پایین درحال تمام 
شدن است.  وی ادامه داد: متأسفانه فرصت های طلایی 
بسیاری را از دست داده ایم و هیچ راهی ندارد مگر اینکه در 
دقیقه ۹۰که بسیاری از فرصت ها را از دست دادیم شجاعانه 
دست به تحولات و اصلاحات بزرگ و عمیقی در اقتصاد 
بزنیم.  رضایی با اعتقاد به اینکه برای اصلاحات نیاز به یک 
بسیج عمومی و یک فعالیت مانند دوران جنگ و انقلاب 
داریم، گفت: دولتی ها، مجلسی ها و بخش خصوصی باید از 
وضعیت گارد گرفتن در مقابل هم خارج شوند و همه دست 
در دست هم دهند تا انقلاب اقتصادی در کشور صورت بگیرد 
و هم ریل را سرجای خود برگردانیم و هم عقب افتادگی را با 
جهش اقتصادی جبران کنیم. رضایی اضافه کرد: برنامه های 
جدی برای بخش خصوصی داریم و در حال کالبدشکافی و 
آسیب شناسی جدی برای افزایش بازدهی و ایجاد جذابیت 
بخش مولد و جلوگیری از رانت خواری هستیم. این دولت 
بنا بر کارهای بزرگ و اصلاحات عمیق دارد و برای تحقق 
این امر نیازمند یک انقلاب در اقتصاد کشور هستیم، انقلاب 
۲۲بهمن و انقلاب مردم در دفاع مقدس دو قیام بزرگ بود 
و در حال حاضر نیاز به قیام سوم داریم. این مقام مسئول 
بیان داشت:  در حال حاضر قیام سوم در کشور به تأخیر 
افتاده و اقتصاد بدون تحولات بزرگ، همراهی و یکپارچگی 
نمی توانیم به دست آوریم. این فرهنگی که در اداره کشور به 
وجود آمده باعث از دست دادن فرصت ها شده است اما در این 
دولت تصمیمات مهمی اتخاذ شده و هم صدایی شکل گرفته 
است. وی عنوان کرد: همیشه بین سیاست خارجی نظام با 
سیاست خارجی دولت ها اختلاف بوده است. در حال حاضر 
این اختلاف را نداریم و این باعث اقتدار ما شده و بسیاری از 
کشورها تقاضا می کنند تا با ما ارتباط برقرار کنند. باید این 
همصدایی در اقتصاد هم صورت بگیرد و همه یکصدا شویم. 
رضایی توصیه کرد: ستاد تسهیل که قانون محکمی دارد باید 
جدی گرفته شود و مشکلات فعالان اقتصادی فارس را که 
در سطح استان حل نمی شود به صورت پیشنهاد به تهران 
منتقل کند. ما در دولت یک ستاد هماهنگی اقتصادی و 
یک شورای عالی سران داریم. این شورا دو سال تعطیل بود 
اما در حال حاضر هر دو هفته جلسه ای تشکیل می شود و 
تصمیمات خوبی هم گرفته می شود و بسیاری از مشکلات 
حل و فصل می شود. وی با بیان اینکه کشور نیاز به دو نوع 
تحول دارد گفت: ما به دو نوع تحول از جمله تغییر ریل و 
جهش اقتصادی و دو نوع تغییر در اصلاح مسیر و جهش 
اقتصادی نیازمندیم. بنای ما این است که در دولت شجاعانه 
این کار را کنیم؛ البته ما اصلاحات را از تجارت آغاز کردیم و 
خوشبختانه در حال حاضر شاهد رشد آمار تجارت هستیم. 

زمانی که سیاست معیار تشخیص ورزش می شود

زنــــان در آزادی!
      اصولگرایان خوشحال هستند یا ناراضی؟

 
 ورود زنان 

 به استادیوم 
حق طبیعی است

  
 تیم مذاکره کننده 

 فریب آمریکا را 
نخورد

یک نماینده مجلس با اشاره به مذاکرات هسته ای 
نمی خواهند  وجه  هیچ  به  صهیونیست ها  گفت 
کوچک ترین امتیازی از طرف اروپا و آمریکا به ایران 
داده شود. محمد اسماعیل کوثری ادامه داد: اینکه ادعا 
می کنند ایران برای مذاکره به میدان نمی آید دروغ 
محض است چراکه ایران همیشه این آمادگی را در 
عمل و رفتار نشان داده است ولی آنها آمدند زیرتوافق 
برجام زدند.  وی اظهار کرد: الان هم در این مذاکرات 
باز آمریکایی ها هستند که دروغ می گویند ولی تیم 
مذاکره کننده ما نباید فریب حرف های آنها را بخورد .

یک اتفاق تاریخی در ورزشگاه آزادی رخ داد و 
بین ۵۰۰ تا ۱۰۰۰ زن موفق شدند یک بازی داخلی 
باشگاهی را برای نخستین بار از نزدیک ببینند. 
گزارش ها و تحلیل های این رخداد هنوز تیتر یک 
بسیاری از رسانه های مکتوب و اینترنتی است و 
تصاویر آن نیز فضای مجازی را پر کرده. مصطفی 
هاشمی طبا در مورد ورود زنان به استادیوم در بازی 
استقلال و مس کرمان گفت: » این یک حق طبیعی 
است.  فیفا خواسته و ما هم انجام دادیم. اصلا چیز 

عجیب و غریبی نیست. 


